
 

 

 שנה טובה ומבורכת לכפר מנחם!

  

ראש השנה מסמל במקורות מספר התחלות: ראשית השנה העברית החדשה, תחילת עשרת ימי 
תשובה עד ליום הכיפורים, חג חקלאי בו החל האסיף בשדות לפני בוא הגשם כל אלה משמעותיים 

 .להורלוונטיים הן בכפר מנחם והן בארץ כו
 ,נאחל לכל בית כפר מנחם ולכל עם ישראל שנה עם הרבה אופטימיות, שנת בריאות, שנת גשמי ברכה

 .שנה בטוחה, שנת פרנסה טובה, שנת שלום. שנה טובה ומבורכת

 
 מעט דברים על חלק מהנושאים שעל הפרק בכפר מנחם ועל שולחן הועד הכוללים גם תודות רבות

חינוך: הקיץ בגיל הרך ובחינוך החברתי       .1
עבר בצורה טובה עם משובים טובים של 

ההורים וגם השנה החדשה החלה בצורה 
חלקה. אנו רואים שינוי הדרגתי בו מערכת גני 

הגיל הרך הופכת אט אט למערכת בה יש גן 
אחד בכל שכבת גיל וזאת לאור השינוי 

הדמוגרפי בו מספר הילדים הגדול עובר 
ם למערכת החינוך החברתי. לאור זאת, מהגני

עבר גן 'רימון' לחינוך החברתי ומשרת את 
ץ -מסגרת ה'גבע'. השנה גם נפתחה שכבת ח

ונקווה שתתחיל במסורת של שנים בה 
המסגרת עובדת באופן קבוע ולא כפי שהיה עד 

כה, רק בחגים/חופשים. זו הזדמנות מצויינת 
ת לומר תודה למנהלות המערכות, עדה ורעו

ולכל העובדים/ות, ולכל מי שתומך מסביבן 
בעבודת קודש שקטה: ההנהלה הפעילה: חלי, איילת זייצוב ואוכמה, ענת פרן בשוה"צ וכמובן 

 לפורום החינוך: שרית אבן זהב, ירדן תלאור, יעל אבירם, חיים דניאל, עמרי ברזילי וזהר כץ
 בטיחות:       .2

ר המצב החדש שנכפה עלינו בו לא ניתן לעבור הדרך לבית הספר ה"אלה": לאו      .1
בסובת צפית, אנו מנסים בעזרתו הרבה של אלון גולדנברג לקדם מול המועצה מהלך 

זריז של תכנון וביצוע של תאורה ומדרכה בדרך סובבת צפית כך שניתן ללכת בה בצורה 
ם הבטוחה ביותר בכל שעות היממה. קיים תקציב לתכנון שכבר אושר ואנו לוחצי

 במועצה לקדם הנושא.
לבקשת הישוב ובתיאום עמו ועם ועד בית הספר, הפך הכביש שליד ביה"ס האלה       .2

לחד סיטרי בשעות הבוקר, כמו כן הוסדרה בתיאום ושיתוף גדר הפרדה בין חניון בית 
הבנים לכביש כך שהתנועה בחניון תהיה מסודרת יותר. אני קורא לכולם לכבד השילוט 

 נועה החדשים.והסדרי הת
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]הקלד ציטוט מהמסמך או סיכום של נקודה מעניינת. 

באפשרותך למקם את תיבת הטקסט בכל מקום במסמך. 

השתמש בכרטיסיה כלי תיבת טקסט כדי לשנות את 

 העיצוב של תיבת הטקסט ציטוט.[

 



: שכרנו את שירותיו של ד"ר דן לינק, שיתן חוות דעת באשר למצב הכביש 383      .3
וההשפעות של התנועה העתידית של "דלילה" ותחנת הרכבת על הכביש. המאבק 
ממשיך ללא הרף. תודות לוועד הפעולה: אמיר פלג, מירית לוי, צביקה שחורי ולילך 

 פרנקל בן יקר )מכפר הרי"ף(
, אנו מתכוונים 383סקר בטיחות בתעבורה: לכשיסיים ד"ר לינק את העבודה על       .4

וב לשכור את שירותיו לסקר בטיחות כולל על מצב התחבורה בכפר מנחם. הוא גם יכת
נו להציב בכניסה לגבעת הילדים )בנוסף לפסי חוות דעת בנושא המחסום שבכוות

כחלק מהגשת תכניות לוועדה. הסקר שערים לישוב ובנושא ההאטה שכבר הוצבו( 
 ישרת את ועדת הבטיחות בראשות אסף אוזן כבסיס לתכנית עבודה.

 ביטחון:       .3
הצוות להגדרת תפיסת הביטחון בכפר מנחם ומה דרוש בכדי לקיימה מסיים בימים       .1

אלה את עבודתו ויציג אותה לועד במטרה לקדם הנושא. תודה רבה לעוסקים 
אלעד בן אריה, זאב לובוביץ, אמיר רוזנטל וגידי קרון. השאלה החמה הינה   במלאכה:

"מה עם השער הנוסף" אולם זו הסתכלות חד מימדית. יהיה שער נוסף אולם הוא חלק 
 סכומים לא מבוטלים. קטן מפתרון כולל שעלינו לתת ושסביר שיעלה גם

מתנדבים חדשים ל"מתמיד" שיעבו את הצוות הקיים. בימים אלה  20 -בישוב יש כ      .2
מסתיים הקורס ולאחריו תתקיים בחינת ההסמכה. תודות לכל המתנדבים! ולקובי 

 דוראני וגידי שעוסקים בנושא ברמה היומית.
ף הוא רענון לאחרונה, שלא צוות החירום הישובי בראשות אביב קוחל ערך א      .3

 נזדקק.
תרבות:. ....יש מה להוסיף לאור כל הפעילות בשנה האחרונה?? זה זמן מצויין לומר בשם       .4

לצוות "אצלנו בחצר", ליהודית  ,כולנו תודה ענקית לטלי מגידש על כל העבודה הנהדרת בנושא
אני רואה  שני דברים. האחד, אפרתי על העלון ולספרניות: רות כהנים ופוריה גרבר. אוסיף

בנושא התרבות דגל. דבר שיוצר ומחבר קהילה וגם צריך לתת מענה לכל שכבות האוכלוסייה 
והשני הוא קריאה בפעם המי יודע כמה לכל מי שיושב ונוח לו ונהנה מפעילויות התרבות, 

 להתנדב לעשיה בנושא אפילו פעם אחת בשנה. בין אם בתכנון, הקמה או קיפול. 
 איכות הסביבה      .5

השנה נחנכה פינת מיחזור חדשה בהרחבה כחלק מהתכנית הרב שנתית של       .1
בנוסף, משקיע צוות איכות הסביבה בחד עם אפרת   ארגוב(, שחרהצוות. )בראשות 

וזאב, מאמץ רב בנושא הכלבים )שילוט, הסברה, לוכד(. ניתן להביא לוכד כלבים כל יום. 
בה אנו כקהילה רוצים לטפל בבעיה? האם אנחנו מתחשבים  השאלה האם זו הדרך

בשכנינו? קושרים הכלבים לרצועה או נותנים להם להסתובב חופשי ולהפחיד ילדים? 
נותנים לכלבים לעשות צרכיהם בכל מקום או שומרים על גנים ומדרכות נקיים? בעיני, 

 ות למועצה.הפתרון כאן הוא התחשבות בשכנים ולא הבאת לוכד או הגשת תלונ
גינון: השנה נערך מכרז חדש אליו ניגשו מספר חברות. לאור תוצאות המכרז       .2

ממשיך הקבלן הקודם בעבודתו ומבצע פעילות תחת הנחיית צוות הגינון )רמי לפידות, 
 מרדכי קריסטל, אביב כהנא, אבי זייצוב(

וך ובהצלחה לתמוז( ושינוי נערך שינוי פרסונלי )תודה לרבקה של שירותה האר דואר:      .6
 בשעות הפתיחה כך שיתאים לציבור האנשים שאינם עובדים בכפר מנחם או הסביבה. 

תקנון: האסיפה אישרה את ההבהרות לתקנון ומעתה, בהתאם למה שפורסם, יוכל תושב       .7
חודש, להגיש בקשה לקבלה לחברות  13קבע בישוב, מחזיק בנכס, שהעתיק מגוריו וגר מעל 

 באגודה. זאת, במטרה להרחיב את מספר החברים ולהגביר מעורבות התושבים בנעשה.

לסיכום, העשיה בישוב רבה, חלק ניכר ממנה נעשה הרחק מאור הזרקורים, את התוצאות )גם אם  
חלקן לוקח זמן(, כולנו רואים. אסיים בתודות לזאב ואפרת שעוסקים ברמה היומית בקידום ענייני הישוב 

 .השוטפים

 בכבוד רב ושנה טובה,

בשם הועד )אבנת רומבלסקי, טלי מגידש, אביב כהנא, אסף אוזן, חיים איובי, יגאל ברק,  אבודרםדרור 
 עמרי ברזילי, שלומי גרבר, שלומי שקד(



 
 
 

 'טעים מתלמוד בבלי ראש השנה ט"ז גק

 

 רבי כרוספדאי בשם רבי יוחנן: שלושה ספרים נפתחים בראש השנה. אחד שלאמר 

 .צדיקים גמורים, ואחד של רשעים גמורים, ואחד של בינוניים

 נכתבים ונחתמים מיד לחיים. של רשעים -של צדיקים גמורים 

 נכתבים ונחתמים מיד למיתה. ובינוניים תלויים ועומדים מראש השנה עד יום -גמורים 

 .כותבים אותם למיתה -כותבים אותם לחיים. לא זכו  -הכיפורים. זכו 

 

 :לפי המסורת נברא האדם הראשון בראש השנה. במדרש כתוב

 בשעה שברא הקדוש ברוך הוא את האדם הראשון נטלו והחזירו על כל

 אילני גן עדן ואמר לו: ראה מעשי כמה נאים ומשובחים. תן דעתך שלא תקלקל

 .אין מי שיתקן אחריך -עולמי, שאם תקלקל ותחריב את 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 לכל תושבי הישוב וילדיו שתתחדש עלינו שנת תשע"ז לטובה.

 שנה טובה ומבורכת –שנה  של בריאות , שגשוג ויצירה 

 

  

 

 



 
 קציצות לק"ג 25 -כ

 

( את הדג לפי 0522627668מזמינים אצל מוטי ממרכז הדגים בקריה )טלפון 
 הפירוט הבא:

ידרה )את הראש לא לחצות( ולטחון טוב להפריד את הראש והזנב ואת הא
 )פעמיים(.

 
 התערובת:

 ק"ג קרפיון טחון 1
 בצלים גדולים מרוסקים במג'ימיקס )לסחוט טוב(  2

 כפות קמח מצה 5
 כפית פלפל לבן 1/2

 כפית מלח 1
 כפות סוכר 4.5

 ביצים 3 
 לערבב הכל ביחד. 

 דקות לנוח. 20להניח לפחות 
 

 ציר: 
 שמים  את הראש ועצמות הדג.  ממלאים מים, בסיר גדול ושטוח

 חופן קטן פלפל אנגלי.
 כפות סוכר. 5

 כפית שטוחה פלפל לבן. 1
 כפיות מלח. 2

 בצלים גדולים פרוסים. 2
 גזרים. 3

 ,לטעום ולשפר טעם. מרתיחים ומבשלים כחצי שעה
 

ליצור קציצות ולהכניס לציר )לפני הכנסת הקציצות להוציא את הראש 
 .והעצמות(

 
 אם רוצים ציר מאוד קרוש אפשר להכניס אותם שוב אחר כך.

 
 לבשל את הקציצות בציר לפחות חצי שעה.

 
 חג שמח ובתאבון

 
 לו והמליצו: ליאורה בן חורין, סיגל סעידי, עדנה קפלןביש            

  



 אביתר לפידות

 אורי אמויאל

 איתי קורן

 איתי שגיא

 אלה גבעון

 אלון יפרח

 אריאל לפידות

 בן רובינשטין

 גוני אבירם

 גלי יוגב

 דן נוביק

 הדר עוז

 

 הדר שקד

 זיו ברוידא 

 זיו גולדנברג

 זיו טובי

 טליה עזרן

 יאיר ארליך

 יואב אבודרם

 יובל רואימי

 יונתן שקד

 יעל גרניט

 יעל סקלר

 לבנה לוי

 

 ליבי רפאלוביץ

 ליאור פרידמן

 ליאור קורן

 מאיה בן דיין

 לילי סעידי

 נגה סוברן

 נורי בהר

 נטע ספיר

 ניצן פרי

 נעם בן אריה

 רז-נעם מי

 נעמה קוחל

 

 נעמי בהט

 לינדר-עדן כץ

 זהב -עמית אבן

 עומרי וינברגר

 עומרי כץ

 עלמה שור

 קאי עמיר

 רעות ליפשיץ

 שחר מנשה

 שקד הדר

 תומר צוברי

 

 

 

 תלמדו, תרכשו דעת, תיהנו ותצליחו.

 

לכל התלמידים והמורים, לילדים ולמחנכות בישוב ב"אלה" ו"בצפית" שנה של למידה 

 משמעותית, מהנה ויצירתית עלו והצליחו.

 

 

 

שנת תשע"ז נפתחה זה מכבר.  השנה אנחנו בסימן המשך מגמת הקיטון במספר הילדים בגיל הרך 
וגידול במספרם בחינוך החברתי. נערכנו בהתאם לתת מענה לגידול בחינוך החברתי תוך שימור מערכת 

( נאלצנו לסגור 3-5כטנברג ) הגיל הרך ומתן מענה לכול הגילאים.  בשל תקני משרד החינוך לגילאי טר
גן אחד מתוך הארבעה שפעלו עד כה. מבנה הגן שנסגר )רימון( הוסב לטובת גבע א ומשרדים לגיל 

 הרך. 

לקראת פתיחת השנה התמודדנו עם מספר אתגרים הקשורים בשינויים בצוותים בגנים. מספר אנשי 
ות שתמיד צובט בלב זוהי  הזדמנות צוות, חלקם וותיקים, עזבו את המערכת, יחד עם תהליך ההיפרד

 לשינוי והתחדשות.

לקראת השנה החדשה שופצו בתי החינוך והשומר הצעיר, תוקנו והונגשו מפגעי בטיחות בהתאם 
 ומשרדי הגיל הרך והחינוך החברתי עברו למשכן חדש. ,לדרישות משרד החינוך 

 בגיל הרך

 גנים שונים.  7-ים לילדים  המשובצ 145פתחנו את שנת הלימודים החדשה עם 

בהובלת רוזאן שחזרה אלינו לאחר שנת חופש, נפתחה התינוקיה  לאחר שבוצעה בדיקה  – התינוקיה
 .מקיפה מול התושבים ונמצא צורך לפתיחתה

 ילדים!! 17גן פטל בהובלת ריקי וצוות חדש, נפתח בתפוסה מלאה של  – 1-2גילאי 



 שקד בהובלת שני וגן תות בהובלת רחלי גנים לשיכבת הגיל, גן 2נפתחו  – 2-3גילאי 

גן תאנה בהובלת גל, חזר להיות גן חד גילאי ומכיל את כל ילדי השנתון, נאחל לגל בהצלחה  – 4גילאי 

 בתפקיד החדש.

ילדים בכל  34גנים, גן זית בהובלת אסתי וגן דקל בהובלת יעל, הגנים נפתחו עם  2נפתחו  – 5-6גילאי 

 גן, מספר גבוה של ילדים!! האתגר גדול והמערכת בוחנת דרכים לשפר את רווחת הילדים והצוות.

השנה החלפנו את ספק המזון בגיל הרך בשל הנחיות משרד החינוך ומשרד הכלכלה ) המפקח על 
יום( לעבודה עם ספק המחזיק רשיון עסק ורשיון משרד הבריאות, עדה עובדת בצמוד עם מעונות ה

יוסי ולילי על  -הקיטרינג ע"מ להגיע לרמה טובה ומספקת. תודה רבה לחדר האוכל של כפר מנחם
 המסירות ומתן מענה לכל בקשה, מחכים לחזור הביתה לאחר קבלת האישורים המתבקשים.

 בחינוך החברתי

יא. הצוות -ילדים בכיתות ז 80-ד וכ-ילדים בכיתות  א 135ת השנה עם מספר שיא של ילדים : פתחנו א
בגבע גדל משמעותית כולל מדריכים חדשים שהצטרפו אלינו, נאחל לכולם בהצלחה. יחד עם זאת עדיין 

 חסרים מדריכים, נשמח אם תוכלו לסייע בגיוס אנשים טובים למערכת.

ילדי כיתות א מסתגלים למערכת, למדריכים  ולביתם החדש במבנה גן רימון לשעבר.  42 - כיתות א
ילדי כיתות ב זכו להגדלת המבנה לאחר מעבר משרדי החינוך ושבירת הקירות ליצירת  35 -כיתות ב

                                                                                                              חלל גדול יותר.

 ילדי כיתות ג ממשיכים את הפעילות שנה שלישית ברציפות. 26 – כיתות ג

פעמים בשבוע לאחר בית ספר ופעם  3השנה נפתחה מסגרת חץ לכיתות ד במתכונת של – כיתות ד

צרכי הגיל. בשבועיים אחר הצהריים. הקונספט גובש בשיתוף הורי השיכבה ע"מ לתת מענה אופטימלי ל
ילדים, רישום גבוה המעיד על האמון במערכת מצד ההורים והחוויה הטובה מצד  30למסגרת נרשמו 

 הילדים.  הדבר התאפשר בין השאר בשל סגירת גן רימון שאפשר לנו ליצור בית נוסף לילדים.

                                מסגרת חץ תפתח בתקופת חופשים ארוכים  ובחופש הגדול. –ו  -כיתות ה
ילדי מועדון הנעורים המחולקים למועדון צעיר ובוגר משתתפים בפעולות דו שבועיות  80 – י"ב -כיתות ז

ואחת לחודש בימי שישי, בנוסף למפגשים ספונטניים במועדון המהווה מקום התכנסות ומפגש במהלך 
 השבוע, נסיעות מחוץ לישוב מעת לעת ופרויקט שנת מיצווה.

 עירהשומר הצ

ובליווי  חניכים בהובלת עינב אשל רכזת הקן 180-הקן החל את השנה בתרועה רמה ובנוכחות שיא של כ

 ענת פרן.
בהתרגשות אמתית אנחנו רואים את בני ובנות שכבות הגו"ב שגדלו ובגרו בקן לוקחים על עצמם 

 מנהיגות משמעותית ומצעידים קדימה את הצעירים מהם:

לקחה על עצמה את הדרכת הגו"צ וקלטה שכבת חניכי ד' גדולה במיוחד  -"תכלס"  -שכבת י' * 

תיקות. התרגשנו מאוד לראות אותם בפעולות הראשונות וכבר אפשר ושהצטרפה אל שכבות ה' ו' הו

 לראות שהם עושים עבודה יפה! 

רים ממשיכים בפעילות נמרצת בקן תורמים לצוותי ההדרכה הצעי -"מגנוס" -* בני ובנות שכבת י"א 

בתפקידי רשצי"ם וחלקם אפילו לקחו על עצמם אחריות לשנת הדרכה נוספת בהדרכת שכבות הצב"ר 

 ח( -)כיתות ז 

מוסיפות למצוא את דרכים להמשיך ולהשקיע בצעירים מהם  -"כרמל" -* אפילו בני ובנות שכבת י"ב

ו בקן בשנים קודמות חשובים חדשים שלא התקיימ ולקחו על עצמם ליצור ולמלא בתוכן תפקידי הובלה 

 כגון רכז גו"צ ורכז תרבות.

 .בהחלט אפשר להתבונן בחבר'ה בגאווה אמתית ולשמוח על התוכן הערכי שממלא את זמנם

 -ויות רבות: שימור המסורותותכנית הפעילות השנתית שתפורסם בקרוב להורים כוללת אירועים וח

צדדים נוספים: העמקה רבה יותר בתכנים,  בד בבד עם חיזוק טקסים, טיולים, אירועי שיא ומחנות, 

 תמיכה רבה יותר למדריכים , קיום מעגלי פעילות חדשים בקן ועוד.

 חזק ואמץ לכל המשקיענים ושנה טובה לכל הקהילה :(



 אתגרי מערכת החינוך לשנת תשע"ז 

תכנון טווח רחוק בגיל הרך והחינוך החברתי לפי צפי למספר ילדים בכל שיכבה ובהתאם  .1
 חת מסגרות שיתאימו לכל גיל תוך שמירה על תקציב מאוזן. פתי

 טיפוח ושימור הצוותים בגיל הרך ובחינוך החברתי. .2
 המשך טיפול בנושא ההזנה וגן בריא לגיל הרך.  .3
 חיזוק המועדון. .4
 מוכנות לשעת חירום. .5

ת כדי בהזדמנות זאת נציין את מנהלות החינוך עדה רעות ועינב )רכזת הקן(  שעושות ימים כלילו
 שילדינו יגיעו מידי יום למקום שמהווה עבורם בית שני, חם, אוהב ותומך

 חג שמח ושנה טובה 

אור, חיים דניאלי , זוהר כץ ) שהצטרפה החודש לפורום ונאחל -יעל אבירם, ירדן תל חברי פורום חינוך:

 לה בהצלחה( עדה ניב, רעות רוקח, עמרי ברזילי ושרית אבן זהב.

 

 
 !בריאותשנת שלום ו, טובה שנה היקרים קוראינו לכל

 שנה של קריאה והרבה הנאה!!!

  ורביעי שני בימים, חג ובערבי בחגים למעט, השנה כל פתוחה היישוב ספריית

 .9:00-ל 8:00 בין, בבוקר שישי ובימי 17:00-19:00 בשעות

  עקב) ורהסג תהיה הילדים ספריית 15.10-ה עד 5.10 התאריכים ביןלידיעתכם, 

 (.חופשה

 !השנה ראש שלפני בשבוע בספרים להצטייד מומלץ

 .כרגיל פתוחה תהיה המבוגרים ספריית

 ,לראותכם נשמח                                          

 .ופוריה רותי                                                                    

 

-חודש מדי המתעדכנת, חדשים ספרים רשימת מתפרסמת באתר, למעוניינים

 .חודשיים

 

 

  



 

 

15.09.2016  
 יקרים תושבים

 
מחייב אותנו להמשיך ולפעול בעקביות אל מול הרשויות, במטרה  383מצב הבטיחות המתדרדר בכביש 

להביא לטיפול והסדרת הבטיחות בכביש. זאת על אף המשך התחמקות והתעלמות הרשויות מטיפול 
 במצב .

זקוקים מעת לעת אנחנו נחושים להשאיר את הנושא על סדר היום של מקבלי ההחלטות ולשם כך 
 לעזרתכם, כפי שיפורט בהמשך.

 
לאחר תאונה קשה נוספת שאירעה בכביש, יצאנו להפגנה ספונטנית של תושבים   25.08.16בתאריך 

 בצומת שערי אברהם . נחשפנו אז גם למראה הקשה של הרכבים ההרוסים המפונים מהזירה .

 
 
ושבים ותלמידי צפית האלופים  משכבות יא' פתחנו את שנת הלימודים בהפגנה רועשת של ת 1.9.16ב 

ו יב' בצומת שערי אברהם .למרות מאמצים  אינטנסיביים שלנו אל מול גורמי התקשורת הארצית, לא 
 הצלחנו להגיע לכיסוי תקשורתי של הפגנה זו .

 
  



אנחנו ממשיכים במעקב ופניות נוספות אל חברי הכנסת, גורמי משרד התחבורה, נתיבי ישראל  
 שטרת ישראל בדרישה לטיפול והסדרת הבטיחות  וכן בדרישה  לאכיפה מוגברת בכביש .ומ
 

בימים האחרונים נמסר לנו כי בקרוב תתכנס שוב הוועדה הבין משרדית לקביעת מוקדי סיכון  לדיון 
 . 383בנושא כביש 

ש לוועדה חוות בשיתוף עם וועדי היישובים העוסקים בהתנגדות לדרך הגישה אל אתר דלילה, אנו נגי 
 דעת של מהנדס תחבורה שנשכר למתן חוות דעת מקצועית בנושא.

 
 

 ,  כדי להשאיר את הנושא על סדר היום .בעשייה שותפותכםל זקוקים  ואנחנו לפנינו עוד ארוכה דרך
 

 ו(שפורסמ הזהירות הנחיות פי ועל בבטחה שרק כמובן ( סרטונים המשיכו לצלםאנא 

 clip383@gmail.com    אל שילחו את הסרטונים 

 
   שיותר כמה ושתפו לייק עשו  שלנו הפייסבוק בדף חדש מה לראות כנסו 

                                                  https://www.facebook.com/383road 

     . 
 .בכביש שראיתם מסוכנים ממצבים אישיות חוויות לו וכתבו התחבורה שר של הפייסבוק לדף כנסו

 
 בנוסף אנו זקוקים לחיזוק הצוות במתנדבים נוספים אשר יכולים לפנות זמן ולהם ידע בתחומים הבאים :

 הפייסבוק/דף תחזוקה וטיפול בYouTube  

 טלוויזיה\רדיו\עיתונות -התוויית דרך וטיפול שוטף בנושא תקשורת 

  צילום ועריכת וידאו 
 

אנו שבים ומודים לכל אותם עשרות תושבים ובעלי תפקידים ביישוב,בצפית ובמועצה הלוקחים חלק 
 פעיל במאבק, כל אחד בתחומו ועל פי יכולתו. 

 נחישות ,התמדה עם שרק נראה .מרתון כריצת הוא לבטוח 383 כביש הפיכת למען שלנו המאבק
 .ההחלטות מקבלי על להשפיע לבסוף נצליח אקטיביות ופעולות

  
 ,בברכה

 383 די לתאונות  הפעולה וועד
 

   383group@googlegroups.com הפעולה ועד חברי עם קשר ליצירת
 

 כפר מנחם :אמיר פלג, אפרת לב, אתי שפירר, מירית לוי , נטע לינדר, שירלי נחמני, צביקה שחורי 
 כפר הרי"ף: אסף דהן, לילך בן יקר

 רבדים: שני עזריה 
 

  

mailto:clip383@gmail.com
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 דיווח על מצב הגינון בישוב:אביב כהנא 
במהלך השנה פרסמנו שוב מכרז לקבלן גינון בישוב. הפעם מכרז מצומצם יותר. המכרז היה עבורנו אמצעי 

הטוב רצינו לדעת, שאיננו משלמים מחיר מופרז ולוודא שאנו מקבלים את השרות  –להכרת השוק 
 האפשרי.

קבלנים עם המלצות ורקורד של יכולת לתחזק גינון בישוב כפרי. בין המועמדים  4כמועמדים הגיעו אלינו 
 הייתה גם חברת "נופים" שעבדה אצלנו.

שקללנו את איכות הבצוע הצפויה והמחיר, מה שהכריע היה מספר העובדים שהקבלן מוכן להציב בישוב. 
 4ם מספיקים. חברת "נופים" הייתה היחידה שהתחייבה לפנינו על מינימום עובדים אינ 3 -למדנו  כבר ש

 עובדים, היינו לוקחים(. העובד הרביעי בצוות אחראי רק על ניקיון הישוב. 5עובדים )אם היו מציעים 
עובדים בצוות, לא לקחנו סיכון ובחרנו אותו שוב.  4קבלן "נופים" מוכר לנו וכאמור, הוא היחיד שהציע 

 ת המכרז הכרנו את השוק ולמדנו שאנו משלמים את מחיר השוק ולא מחיר מופרז.בעזר
בחצי השנה האחרונה יש לנו חוזה מחודש עם חברת "נופים", הצוות כולל את יאיר פריי שמגיע מאדורה 

 עובדים נוספים. 3 -ו
 הקודמות(.  שביעות הרצון בצוות הגינון גדלה ואנו מקווים שתובטח יציבות )שלא התקיימה בשנים 

 
 במהלך השנה הרמנו מספר מיזמים:

 *בט"ו בשבט נשתלו שיחים וצמחי תבלין בגבעת הילדים וגם מספר עצים, להצללת הגבעה.
 אחוז הקליטה מרשים.  

ע"י בית הלבוש וחדר האוכל ולאורך הדשאים  -עצים במרכז הישוב 30*ביוזמת צוות "עץ וצל" ניטעו 
 יזם ותכנן את המיזם וצוות הגינון עזר ביישום ובמימון. המרכזיים. צוות של חברי קבוץ

 *לאחרונה בצענו )ביוזמת יזהר זלינגר( מיזם של שתילת עצי נוי בבית הקברות 
 רימונים ובין קברי 7וטיפוח אתר ההנצחה לשבעת הילדים. ביוזמת תלמה הראל נשתלו   
 קבוצת רימון(. –הילדים )להנצחת קבוצתם   
 ויאר ניקנו עציצים וצמחים ונשתלו והונחו על קברי הנופלים. צוות הגינוןביוזמת נירה ש  
 מתואם עם יזהר זלינגר בטיפוח בית הקברות.  

 *בצענו ביוזמת )והרמת( רמי לפידות ושולה אופיר מיזם גיזום בגובה ומעל קולטי השמש 
 שהותקנו בקבוץ.  

 קיון הישוב.*שופצו ונוקו פינות המיחזור וכאמור, אנו משקיעים בני
*לאחרונה, צוות בראשות אביב קוחל יזם שיפוץ של האמפיתיאטרון. במסגרתו ניטעו עצים שיצלו על חלקו 

 מבלי להסתיר את הנוף ונשתל  דשא. ועצים.
 *בקרוב מתוכנן מיזם בהרחבה, בו נשלים שתילים במקומות שהצמחים לא נקלטו או מתו.

 
 הישן, על מנת להביאו למצב סביר.  אנו מודעים לכך שיש להשקיע יותר בישוב

 שלומי שקד מרכז את היוזמות בקבוץ ומעבירן לטיפול וביצוע של צוות הגינון.
ניפגש עם אסא ברק, המזכירים וצוות הגינון כדי לתכנן מראש את פינות הנוי שיטופחו  2017לקראת 
 בישוב.

 ב וטיפוחו.לסיכום בחודשים האחרונים ננקטו פעולות רבות לקידום מראה הישו
 
 

  



 
 

 
 :להלן עיקרי פעילות צוות איכות הסביבה בחודשים האחרונים

 
 :מיחזור פינות הסדרת

 
על מנת שתהיה אסטטית ונוחה ועל  מוקמה מחדש והוסדרה פינת המיחזור בהרחבה

. לדבר קדמו חשיבה רבה ותכנון ביחס למיקום הנכון מנת שלא תהווה מפגע סביבתי
מוקמו  פינות המיחזור והאשפה בסמוך לבריכה ולספריה. הפנימי שלהולסידור של הפינה 

גם הן מחדש על גבי משטח ייעודי. הדבר נעשה במסגרת העבודות להרחבת כביש 
הבריכות, ותוך שיתוף פעולה עם הגורמים האחראים על התכנון והביצוע של הפרויקט 

 בקיבוץ.
 

 :והטמעה הסברה
 

על הפחים, בפינות המחזור והגזם  –ו ברחבי הישוב הוצב שלטים בנושאי איכות סביבה
במטרה לעורר מודעות והפניית הציבור לפנות את הפסולת הביתית והגזם לפחים 

איסוף צואת שלטים הקוראים להמתאימים. בגינות ובשטחים הציבוריים הוצבו 
על ידי בעליהם, בתקווה להגביר את המודעות למטרד הנגרם כתוצאה מצואת  הכלבים

לבים הפזורה על הדשאים ולגייס את בעלי הכלבים לקחת את הכ
  האחריות המתבקשת על ידם בנושא זה.

 
צוות איכות הסביבה ישמח למתנדבים הרוצים לקחת חלק בעבודה 

 איכות החיים בו.לשמור על המבורכת, לשפר את פני היישוב ו
 ( 052-3635046ניתן לפנות לשחר ארגוב )

 (052-3348872)או להלה אלמן 
 

 

 

 

 

 מתושבי כפר מנחם לצליחת הכנרת. 85יצאו  17.9.2016-ב

כיף ומדהים.לחלק מהילדים הצעירים היה קצת קשה ברפסודה האחרונה, כשכבר ראו את החוף. היה 

 המאמץ המצטבר נתן את אותותיו אבל אף אחד לא ויתר. הילדים הצעירים צלחו עם הורה צמוד.

הביחד, שהיינו כל כך רבים מכפר מנחם נתן אפקט משמעותי יותר  –הצליחה הייתה חוויה קהילתית 

 לצליחה.

 כולם מחכים לצליחה הבאה.



  

 

19.9.16 

 סיכום מצוות בטיחות בדרכים

 

בדרכים כפר מנחם הוקם מתוך רצון לשפר ולאפשר כפי שפרסמנו בעלונים הקודמים, צוות בטיחות 
אורח חיים בטוח, נעים ונוח לכל תושביו. מרגע הקמת הצוות עלו פניות מגוונות עליהן ביקשנו לתת 
מענה מהיר ככל שניתן. חלק מהפניות בוצעו בשטח וחלקן יבוצעו בכפוף להמלצות מהנדס תנועה 

ציין שעד שנושא הבטיחות בדרכים יקבל מענה מיטבי, בשיתוף המועצה ומזכירות הקיבוץ. חשוב לנו ל
כל התושבים מתבקשים להמשיך ולקחת אחריות ולהיות ערניים כמה שניתן. מציבור הנהגים אנו 

מבקשים, סעו בזהירות, הפעילו את שיקול הדעת בדרכים גם אם אין תמרור או מאטי תנועה והימנעו 
 ם.מחנייה במקומות המיועדים להולכי רגל ולנכי

עוד טרם פתיחת שנת הלימודים חברי הצוות בחנו את מצב הדרכים  -פתיחת שנת הלימודים תשע"ז 

ופעלו לשיקומן לרבות תיקוני כביש, סימון מחודש של מעברי חצייה קיימים, הצבת מאטי תנועה, שילוט 
  תואם ועוד.

רכות וכיכר מרכזית אנו רוצים לברך על הדרך החדשה הכוללת מד –כביש הספרייה ודרך הבריכות 
לוויסות התנועה. עם זאת, לצערנו טרם הועבר לוח זמנים ברור לנושא הסדרת הדרכים. כרגע הדרך לא 

מסומנת או מתומררת ונטולת מאטי תנועה, עובדה המסכנת מדי יום ילדים, רוכבי אופניים, קלנועיות 
 . ואחרים. אנו נפעל ככל שנדרש כדי לעזור ולקדם נושאים בוערים אלה

אנו נמשיך ונרכז כל פנייה עתידית שתגיע ו/ או תעלה מצד הציבור. נבקש ונשמח לכל שיתוף פעולה 
מצדכם לטובת טיפול מהיר לשביעות רצון כל הצדדים. ניתן לפנות אלינו דרך מזכירות האגודה או באופן 

 ישיר לכל אחד מחברי הצוות.  

 בברכת שנה טובה ובטוחה
 לכל תושבי כפר מנחם

 

 
 :תיארו את הפעילות ב"גבע"רעות זריהן ושלום דלאל 

 קבוצות גיל א', ב' וג'. 3 -ילדים, הפועלים ב 90 -ב"גבע" כ
המדריכים מקבלים  את הילדים בבית הספר )עם סיום הלימודים( הולכים אתם לאכול בחדר האוכל 

 . 16.00וממשיכים לבלות יחד בבתים עד 
המפגשים ב"גבע" מושתתים על האפשרות להיות ילד עם בני הגיל שלך ולהיות איתם בקשרים לדבריהם 

לשחק, ליצור, לריב, להתלבט , להחליף דעות וכו.' האפשרות להיפגש עם חברים בסביבה מוגנת,  –
ביתית ולקיים בה אינטראקציה נותנת להם נוחות ואפשרויות התפתחות. במצבים החברתיים הנוצרים אנו 

נסים להכיל את הילדים ולהגיב על סמך הניסיון המצטבר ועפ"י האינטואיציה )המתפתחת עם הניסיון מ
וההדרכה(. ניסינו לעזור לילדים הצעירים להשתלב בסביבה החברתית ולראות את עצמם בתוך הכלל. כן 

של החרמות,  ניסינו לטפל בבעיות חברתיות ספציפיות, שהתהוו במשך הזמן. למשל, ב"גבע" הייתה בעיה 
טיפלנו בדבר ע"י ניסיון לפתח אמפטיה לילד המוחרם, כאשר הילד המחרים ניסה להיכנס לנעלי הילד 

 המוחרם.



בהתחלה הילדים התביישו ולא שיתפו אותנו, במהלך הזמן הפכנו כתובת הילדים מספרים לנו גם על 
בע".  שלום ציין, שהוא מרגיש התרחשויות מחוץ ל"גבע" ופונים לעזרה במצבים המורכבים הנוצרים ב"ג

מתרחש תהליך בינו ובין הילדים ובינם לבין עצמם. בכל יום מתהוות סיטואציות חברתיות  –הרבה סיפוק 
 רבות ואני מבחין בהתפתחות התגובות הילדים לומדים ממש מיום ליום.

פירוט יומי. פעילויות במהלך השנה קיימנו גם פעילויות יזומות. הכנו תוכנית לכל חודש ולכל שבוע ואף ב
 איסוף  אצטרובלים ובקבוקים ומהם הכנת  –לדוגמא: מחזור מהטבע 

 מוביליים, קיפודים ואדניות. וכמובן ציינו את החגים במשותף. בכתה א' קיימנו קבלת סוף שבוע ביום ה'.
מבית הספר בפורים ערכנו משתה משוף לכל ילדי "גבע". המדריכים והילדים התחפשו וקיבלנו את הילדים 

מחופשים. בחדר האוכל הכנו תפאורה למשתה בנושא עליסה בארץ הפלאות )הכנו אותם מבעוד יום ע"י 
 צפייה בסרט(. הוספנו הפנינג גדול עם אפשרויות יצירה ומשחקים.

נפגשנו בבוקר, הכנו להם ואיתם ארוחות מגוונות והמשכנו  –בחופשים פעלנו כמו קייטנה לכל דבר 
ייתיות. למשל, חפש את המטמון, חוף ים )הבאנו חול ים, שמשיות, כדורי ים, כסאות נוחים בפעילויות חוו

 ובנינו ארמונות מחול( זו פעילות מאוד אהובה על הילדים. בפסח קיימנו קייטנה במשך שבועיים.
 ההתנסות ב"גבע" חווייתית, יצירתית מהנה ומעשירה את הילדים והמדרכים כאחד.

 
 הנעורים סיפרה:מדריכת הדר אלייה 

 מועדון הנעורים הוא מוסד בישוב. הילדים נפגשים בו גם בלעדינו ומתרחשות בו שיחות 
באופן טבעי ותמידי .מתיישבים על הספות וע"י השולחן והנושאים עולים מעצמם. לעתים אנו מעלים 

בריאה, עישון נושאים, למשל, שיחה על תזונה נכונה וכן נערכו הרצאות ע"י אנשי מקצוע על מיניות 
 ואלכוהול.

 ערכנו קומזיץ בל"ג בעומר ואנו משתתפים באירועי הישוב למשל, בביכורים קישטנו את העגלות.
היחסים ב ין הנערים טובים, הם משוחחים ביניהם גם בלעדינו, הם משתפים אחד את השני בענייני בית 

 הספר ובתוכניות בילוי והבוגרים מסיעים לצעירים.
תחבר אליהם ועכשיו היחסים טובים מאוד ה ם משתפים אותי בענייני הם ומתייעצים לגבי לקח לי זמן לה

 מעשיהם.
הבוגרים   19.00-22.00משתתפים( בשעות  20-30 -פעמים בשבוע הצעירים )כ 4בקיץ אנחנו נפגשים 

התארחנו בבית השיטה,  –. קיימנו גם טיול לפתיחת הקיץ  22.00-1.00משתתפים( בשעות  20)כ 
 יילנו בעמק בית שאן, בילינו בסחנה ובסנפלינג.ט

הנערים סקרנים, חקרניים ומתוחכמים הם מתעניינים במגוון נושאים רחב, אוהבים את הארץ ולטייל 
 ואוהבים אתגרים. הם מאתגרים אותנו ואנחנו מאתגרים אותם.

 יהודית אפרתיהביאה לדפוס:                                                                                     
 

 

 

 
 ימה במהלך החופשה.לקחו חלק בקייצת של השומר הצעיר, שהתקיאורי ברדה ויובל לזרקביץ 

 אני מביאה את  תאורן על הקייצת:
מטרות:* לאפשר לילדים משכבות מצוקה, שאינם מסוגלים לממן  3קייצת השומר הצעיר נועדה להשיג 

קייטנה להתנסות בבילויי קיץ. *  לאפשר למדריכים )מסיימי י"א בשומר הצעיר( לטעום חיי קומנה. *לאפשר 
מוכרות להם של החברה הישראלית ובו זמנית לחשוף את פעילות השומר  לחניכי י"א מפגש עם פנים לא

 הצעיר לפלחי אוכלוסייה שלא יודעים עליה.
 לפי כך, אורגנה הקייצת בשני חלקים:

ח' ואחרי הצהריים  —הדריכו מסיימי י"א את ילדי השכונות מסיימי כתות ג' 8.00-13.00בבוקר, בשעות 
 הבוגרים לשיחות, פעולות וחיי קומונה.ובערב נפגשו חניכי השכבה 

 חניכי י"א התחלקו למדריכים בפועל ולצוות טכני, שבנה מתקנים, הכין עזרים ודאג שהכל יצא לפועל.
נושא הקייצת היה מסביב לעולם , קראנו  לזה המרוץ למיליון, היה לנו  גם שיר לקייצת, ששרנו ורקדנו 

 איתם כל בוקר.
מו( והיה כינוס בוקר, בו הכין הצוות הטכני פעילות, כל יום בנושא של מדינה הילדים הגיעו בבוקר )נרש

ברזיל, איטליה, אפריקה, אנטרטיקה ועוד. לכל יום היה נושא סביבו אורגנו הפעילויות למשל ביום  –אחרת 
 ברזיל ארגנו קרנבל ומשחקים וריקודים,  כשהתמקדנו בוונציה ערכנו מלחמות מים, וביום מצרים יצרנו

 רקוד מצרי ועוד. 
הילדים שהשתתפו בקייצת היו מכל העדות )כולל יוצאי אתיופיה וברית המועצות(ומה שהיה משותף להם 

 קייטנה. אלו הבעיות בבית וחוסר היכולת לממן



התקיימו מספר קייצות בתל אביב, ירושלים,, אשקלון, כרכור ועפולה. כל אחד מהמשתתפים בחר את 
 ומשכה.מקום הקייצת בה ישתתף 

כאמור, הקייטנה הייתה מסובסדת והילדים שילמו עלות מינימלית. את הכסף למיזם גייסנו ע"י גיוסים 
מכרנו עוגות וגייסנו  תרומות. הסברנו  על המיזם ואנשים נענו לתרום ברצון. הרגשנו  –באזור הקייטנה 

 תמיכה ציבורית למיזם.
 כמובן, שגם אנחנו יצאנו נשכרות.

 

 אורי ברדה
 י הייתי בקייצת שנמשכה שבועיים באשקלון עתיקות )היו שתי קייצות באשקלון(. אנ

הקייצת התקיימה במתנ"ס וקיבלנו תמיכה מעיריית אשקלון )עשינו גם פעמיים גיוסי התרמה באשקלון(. 
שתי הקבוצות של מפעילי הקייצות לנו בבית ספר ביד מרדכי ובבוקר נסעו לאשקלון עתיקות להדריך את 

 ים.הילד
חניכים מסיימי כתה ג'. היו גם אחים שהודרכו בקבוצות גילאים שונות , מה שנתן לילדים  11הדרכתי 

 הקטנים ביטחון.
אוכלוסיית אשקלון עתיקות היא אוכלוסיית מצוקה, להרבה חניכים היו בעיות בבית, קשיים , ורגשות שרצו 

ם של פעולות  ליווינו את הילדים הביתה לשתף עם אנשים ואנחנו השלמנו להם את החסר שהיה. לאחר יו
והם נפתחו בפנינו  וסיפרו  לנו על החיים שלהם ועל הרגשות שלהם. הייתה ילדה, שסיפרה לי בבכי, על 
אמא שלה ועל המשפחה שלה ושמאוד קשה לה בבית ספר ואז שוחחנו לעומק, ונוצר בנינו חיבור , היה 

ם וניסינו כמה שיותר להראות להם שיש להם מי שיתמוך מאוד קשה לשמוע על סיפורי החיים של הילדי
 בהם ויעזור להם. הילדים היו ממש בוגרים לגילם.

ריקוד הקייצת, בועות סבון  –השתדלנו שחניכנו יכייפו בקייצת למשל, העברנו שתפטא כיפיית ובה תחנות 
 עם הידיים, התזת צבע על השלט "קייצת אשקלון", קפיצה בחבל ועוד.

ריים היינו כל המדריכים יחד בישלנו עברנו פעולות ושוחחנו עם המדריכים שלנו על איך עבר אחרי הצה
היום מה היה קשה ומה היה טוב. העבירו לנו פעולות על צדק וצדקה, ייחודיותו של כל ילד ואדם ועוד. 

אני מרגישה, החיים בקומונה היו חיים ממש כיפים, נוצרו בינינו )המדריכים הבוגרים( יופי של קשרים. 
שבעקבות הקייצת הבנתי טוב יותר מה קורה בארץ, ואיך אנשים חיים באלו בעיות וקשיים הם נתקלים 

 ובאמת היה לי קשה שזה המצב שקיים. 
הייתי לבד מכפר מנחם בקבוצה, זה איפשר חוויות מסוג שונה, של פגישה עם אנשים חדשים. זו הייתה 

ים וגם עם המדריכים. זה היה הדבר הכי טוב שעשיתי בחופש חוויה מצוינת ומשמעותית גם עם הילד
 ומוכנה לעשות את זה שוב בשמחה.

 הכרתי הרבה נערים מכל הארץ ויש לי חברים ברחבי הארץ, זה כיף ומדהים!
 

 יובל לזרקביץ

אני הייתי בקייצת בת שבוע בירושלים, בקן גונן, ושם גם גרנו במהלך השבוע . הילדים הגיעו לקייצת 
 ית ספר "גבעת  גונן" ,  אחרי שמדריכי הקן פרסמו אותה.מב

 מדריכים. אני הייתי בצוות הטכני. 18חניכים ואנחנו היינו  40השתתפו 
ההתחלה  הייתה קשה, הילדים בדקו את הגבולות שלנו, אבל אחר כך  –היום הראשון היה יום הכרות 

 נוצר קשר והפעילויות זרמו.
ו תשומת לב. הם רצו שנתעניין בהם ונהיה שם בשבילם. כל אחד הילדים היו עמוסי בעיות ורצ

 מהמדריכים יצר קשר עם קבוצת ילדים , הקשיב להם וגרם להם ליהנות בחופש.
נוסף לפעילויות בקן גונן נסענו עם הילדים לבריכה בירושלים ויום אחד ביקרנו בעין יעל, חוויות שהילדים 

 לא זוכים להן לעיתים קרובות.
בצוות הטכני השתתפו חניכים מסיימי ח' מקן גונן והם עזרו לנו לארגן את הפעילויות ולהקים את 

 התחנות  ועם חלקם נשארתי בקשר. 
 מ"צפית". 3-בקבוצת המדריכים השתתפו חניכים מהעוגן, מבואות עירון, נהריה ו

ו גם לנו פעילויות שונות.  בוגרי השומר הצעיר, שליוו את ההדרכה שלנו והעביר-הדריכו אותנו מדריכים
היו לנו שיחות על  מה קורה בארץ, ועל המשמעות של מה שאנחנו עושים וכמובן, גם נחנו ובילינו  אחרי  

 הצהריים.
ההתנסות בקייצת נתנה לי את האפשרות להתמודד עם ילדים מעבר לקבוץ ולבית הספר. יצאנו )גם 

נו עם ילדים מתרבות אחרת, שמתחנכים  אחרת, אנחנו  וגם  החניכים( מהשגרה היומיומית. נפגש
 שהחיים היומיומיים שלהם שונים מאלו שלנו, כשהיינו בגילם.

הקומונה, לימדה אותי לחיות בקבוצה ולהסתדר עם  אנשים שלא הכרתי לפני  -החלק השני של הקייצת,
 כן במשך שבוע שלם. 

 



 
 

 

 :פונה אליכם ברמה האישית עם שני מסרים שמאוד מטרידים אותיאני 
 
 

  .ביום שישי התקיימה מסיבת הבריכה המסורתית השנתית
 .עת בכל קנה מידה שהיא. מסיבה שעובדים עליה מספר אנשים ימים ושבועות מראשמסיבה מושק

 !מסיבה, שיש עליה אישור קיום מהנהלת הקיבוץ
 

 :למי שאינו בקיא בפרטים, אשמח לשתף
 להקה שעובדת על תוכן ומתאמנת על השירים כחודש מראש

 מבוקר יום שישי ועד לפנות בוקר יום שבת -לוגיסטיקה והקמה 
 שעות שלמות -ות למסיבה קני

 שעות  12לפחות  -ההיערכות/עיצוב וחיסול המקום 
 !שלא לדבר על עלות אירוע שכזה

 
 .בקיצור, המון המון עבודה. המון עבודה בשביל שהמסיבה תיאלץ להיסגר עוד לפני שהתחילה

 .נאלצנו לסגור את המוזיקה ובגלל זה את המסיבה כתוצאה מהגעת המשטרה 24:30בשעה 
 
דבר נעים ובטח לא תורם לשינה  ני בטוחה שרעש שבא מבריכת השחיה המלווה בבאסים חזקים אינוא

בה אך באותה נשימה, הייתי מצפה לפחות ערב/לילה אחד בשנה למעט יותר סובלנות וסבלנות כלפי ער
 .תושבי היישוב שמחכים למסיבה הזאת שנה שלמה

 
 .אני בטוחה שניתן היה למצוא פתרון לרעש

ו כן, הייתי מצפה שאת ההתרעה הראשונה, לפני איום המשטרה בקנסות ולקיחת ציוד של הדי.ג'י וכמ
  .היינו מקבלים בע"פ

 
 :חיסול המסיבה -דבר נוסף 

  .לכל מסיבה, יש חיסול מסיבה. לא הייתי מצפה שיישארו כולם לחיסול סופי של המסיבה
אם זו מסיבת בריכה ובין אם זה יום העצמאות, חג   אבל, כן הייתי מצפה, שכל מי שיוצא מכל אירוע, בין

שבועות או כל חג כזה או אחר, לפנות לאחד מצוות המסיבה, לבקש שקית זבל, לאסוף לפחות שקית 
דקות מצידכם, חוסך שעות רבות של עבודה  5אחת וללכת הביתה. מבטיחה לכם, שעוד מאמץ קטן של 

 .שלנו המחסלים
 

, ואיני עובדת אצל אף אחד מכם. מן הראוי, שכל אחד מכם, יעשה מעט אני אישית, עובדת בהתנדבות
חשבון נפש עם עצמו לקראת האירוע הבא איך הוא יכול לצאת מאיזור הנוחות ולתרום לחיסול האירוע 

 .באופן הכי יעל ומהיר
 

נפתחו ופוזרו כל שקיות הזבל שנשארו אמנם סגורות במתחם הבריכה ע"י כלבים   בשבת בבוקר,
 .חתוליםו

 .מצב הלכלוך על הדשא של הבריכה בפתיחתה היה בילתי נסבל
בבריכה היו אנשים שבאו לשחות, אותם אנשים שגם בילו ערב לפני כן במסיבה כייפית ולא מצאו לנכון 

לצאת מהמים ולעזור לליאורה ולבעלה שבא במיוחד לתת יד לאסוף כמויות עצומות של זבל שהיו 
 .לביםפזורות על הדשא בגלל הכ

 !שכל מילה מיותרת ,אני חושבת
 
 

 שבוע טוב                                                      
 טלי מגידש                                                                                        

  



 
 בית ספר האלה –ועד ההורים המרכזי 

 
 

 2016אוגוסט,                                                        קול קורא לחברי כפר מנחם,            

 
 :'הורד וסע'לפני שנתיים הנהגנו פרויקט מדהים ושמו 

מהרכב  הפותח את דלת המכונית ועוזר לתלמיד לצאת הורה ו/או מתנדב -בכל בוקר מגיע תורן אחראי 
 אל המדרכה בבטחה.

נשמרת בטיחות  -באופן זה נחסך זמן להורים בחניית הרכב, יציאה ממנו והורדת הילד. החשוב מכל
 .התלמידים

 
מספר כלי באיזור כניסת בית ספר 'האלה' בשל  07:30-08:00פעילות זו מתקיימת כל יום בין השעות 

 הרכב והאוטובוסים העוברים שם ויוצרים מציאות מסוכנת.
 

 תפקיד התורן:
  7:30הגעה בשעה. 

 מהרכב אל המדרכה בבטחה. עמידה ברציף הורד וסע, פתיחת הדלת לילד וסיוע לתלמיד לצאת 

  8:00סיום בשעה. 

 
ולהתנדב  וסע' רדהו ב'סיירתותיקים וצעירים כאחד, להשתלב  -ועד ההורים פונה אל תושבי הישוב

 בפרוייקט חשוב זה.
 

  052-2218063כל מי שרואה עצמו שותף ומעוניין לקחת חלק מוזמן לפנות אל חלי זלינגר בטלפון: 
 

 תודה,
 ועד הורים בית ספר האלה

 
 

 לאהובה וירון זהר וכל המשפחה ברכות חמות להולדת הבת גאיה

 

 לעומר פלדמן ושקד חזאזי שיוצאים לשנת שרות 

 איחולים לשנה משמעותית ומעשירה עלו והצליחו.

 

 לרוני שניר, שיוצאת לשנת לימודים במסגרת העתודה

 שנת לימודים  פורה ומוצלחת עלי והצליחי.

 

 עומר ליאון ועומרי אל חי  ל

 שהתגייסו לצה"ל איחולי דרך צלחה ובהצלחה.

 
 

 
  –ונת הרחצה הרבה תודה לצוות שאפשר עונה כפית עעם סיום 

 דביר, אוריאן בן חורין וליאורה בן חורין.יוסי שרון, יונתן 
 

  



 1.8.2016 / כ"ו תמוז תשע"ו כב ירמיה
 

פרק אחר פרק בדפי ההיסטוריה עומדת לה הברירה, ופעם אחר פעם נהדפת 

 האפשרות להיטיב ולחיות בטוב. 
 ?הגעת לשובעלמה לרצות להיות יותר שבע אחרי ש

מה יש לו לאדם שפעם אחר פעם מתקשה לעשות צדק, להציל מגזל, להתאפק מלחמוס את הגר, 

היתום האלמנה וכל מי ששומר אין לו? פעם אחר פעם ניצבת הבחירה: מוסר בסיסי אוניברסלי כתנאי 

תנפח יותר הכרחי לרווחה ושגשוג אישי וקהילתי, לעומת האפשרות לזלול את כל מי ומה שאפשר כדי לה

 ועוד יותר, אפשרות המובילה שוב ושוב להתנפצות הוודאית.

מידי פעם בהיסטוריה צצות דמויות כירמיהו שלא ממשיכות ללעוס ולשתוק מתוך תקווה להצטרף 

לחינגה, ומסתכנים בבדידות ונידוי כדי לסמן להמון ששוב התבלבל ושוב הוא בדרך להביא על עצמו 

  חורבן.

לאנשים האלה. לא מחבקים אותם, לא מודים להם ולא מתפכחים לאורם. פרק אחר לא מקשיבים להם, 

פרק בדפי ההיסטוריה עומדת לה הברירה, ופעם אחר פעם נהדפת האפשרות להיטיב ולחיות 

למה לרצות להיות יותר שבע אחרי שהגעת לשובע? מה מעוור אפילו את הטובים שבינינו? מה  בטוב.

למה  מצליחה להציל אותנו מרצון לעוד, החותר תחת טובתנו וקיומנו?משתק את התודעה עד שאינה 

להעדיף את הבן שבנה לו הולילנד ראוותני על חשבון זולתו, על פני האב שאכל ושתה ועשה משפט 

 וצדק וצדקה ״ואז טוב לו״.

ירמיהו כב מהדהד לי את המילים האחרונות שאמרה לי סבתי חנה: הסתפקי במועט משם בא 

את זה ביקשה ללמדני, שאדע על ה״אין״ המכונן את ה״יש״, כי הוא משאיר מקום לאחר  רק השפע.

וליצירה חדשה, על ה״יש״ המכונן את ה״אין״ המרוקן, המשעבד המבטיח חורבן אישי וחברתי. הגסות 

של ה״יש״ אל מול העדינות שמזמין ה״אין״. ״יש״ שלא משאיר מקום לאיש מלבדך, אל מול ה״אין״ 

 קום לאחר ממך ובזאת ממלא אותך.המשאיר מ

ההמוניזם האוניברסלי אל מול הפרטיקולריות הולכים מכות ממש כאן ועכשיו. ירמיהו מציע לנו לחשוב 

אחרת, על המוסר האוניברסלי כתנאי הכרחי לקיומן של חברות חסונות שהפרטים בהן בני ובנות חורין. 

בכך שרווחתו של השבע תלויה ברווחתו של  המוסרי מגן על חוסנה של קבוצה כי הוא מחייב הכרה

 הרעב ולא רק להיפך. בלי התלות ההדדית וההכרה בה אנחנו בסה"כ פרודות בהישרדות.

ההזהרה שלירמיהו מהדהדת מאז ועד זמננו: מבלי שנקפיד על דמותה של ארץ לא תהיה כברת ארץ. 

 שהפעם נקשיב. האם הבשלנו להיענות לאתגר? אם כן מי הם הירמיהו של זמננו? כדי

  ))בשיתוף עם הרב בני לאו 929היא עיתונאית וראשת מיזם  גל גבאי

 רות שגיא הביאה לדפוס:                                                                                     

http://www.929.org.il/page/422


 

 
 

 

 

 ,האם ראית כבר את התמונות

הסרטים  וקטעי העלונים המופיעים 

ברציפות  בפיסבוק וביוטיוב , תחת 

 הכותרת, ארכיון כפר מנחם?

 א, את/ה ממש מפסיד/ה ותשאל/י  את מי שכן ראה.אם ל

לידיעתך, וזו בטח לא הפתעה, מה שהועלה עד כה אלה חומרים שצולמו  ונכתבו על ידי 

חברים רבים במשך שנים רבות ונאספו ונשמרו בארכיון בעבודת שימור מסורה ואחראית 

 של שנים רבות. 

ולי יעלו חיוך על פניהם של ילדיך האם יש לך עניין שחומרים שברשותך ישמרו גם הם וא

 או נכדיך בעוד שנים?

 !לנו, פה בארכיון יש עניין

ולכן, נשמח לקבל מגוון חומרים: סרטים, צילומים ושאר דברים הקשורים בהווי החיים של 

 כפר מנחם.

אם ברשותך קלטות וידיאו/אודיו הקשורות לחיי הקיבוץ נשמח לקבל גם אותן ולהמירן 

 .גיים מתאימיםלאמצעים טכנולו

 מחכה לשמוע ממך .                 

 . אוכמה                   

052-8022872 

arciv@kfm.org.il 
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